
P R O T O K Ó Ł     

z posiedzenia Komisji Edukacji,
 Kultury i Sportu

w dniu 25 czerwca  2007 r.

Obecni : 

wg listy obecności.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Burmistrz Miasta Czeladź – Marek Mrozowski 
Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi - Adam Jandała
Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta – Zofia Gajdzik 
Kierownik Wydziału Polityki Społecznej – Teresa Wąsowicz 

Posiedzenie Komisji prowadził :

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar 

Porządek posiedzenia:

1. Sport w mieście. Funkcjonowanie klubów sportowych oraz klas sportowych w mieście.
2. Funkcjonowanie świetlic szkolnych – podsumowanie całorocznej pracy r. sz. 2006/2007 –         
    działalność świetlic środowiskowych na terenie Miasta. 
3. Działania gminy w zakresie ochrony zabytków.
4. Akcja Lato
5. Systemy stypendialne dla uzdolnionej młodzieży.
6. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
7. Sprawy różne.

Ad. 1 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Powitał członków Komisji oraz pracowników Urzędu.
- Czy wszyscy państwo są zgodni co do rezygnacji z pierwszego punktu porządku obrad.

We wrześniu wrócimy do tego punktu.

GŁOSOWANIE

5   za
-    przeciw
-    wstrzymało się

1



Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przez Komisję przyjęty. 

Ad. 2 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Przechodzimy  do  punktu  drugiego:  „Funkcjonowanie  świetlic  szkolnych.  Podsumowanie 
całorocznej  działalności  pracy”.  Proszę  Pana  Kierownika  Jandałę  o  krótkie  zreferowanie 
powyższego zagadnienia.

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Świetlice działają na terenie Szkół Podstawowych, Gimnazjów. Świetlica może funkcjonować 
w placówce publicznej,  o  ile  istnieje  potrzeba stworzenia  uczniom opieki  pozalekcyjnej  ze 
względu  na  dojazd  czy  tez  pracę  rodziców.  Ilość  etatów  w  poszczególnych  jednostkach 
podana jest w tabeli. Średnio są to 3-4 etaty w szkołach podstawowych i 2 etaty gimnazjum. 
Nie ma żadnych odgórnych wytycznych co do prowadzenia zajęć na świetlicach. Tu wszystko 
zależy od inwencji twórczej prowadzących zajęcia. Osoby te ponadto pilnuje dzieci podczas 
obiadów na stołówkach. Informacje o pracy poszczególnych świetlic znajdziecie państwo w 
przygotowanych przez nas materiałach.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy  były  zgłaszane  przez  opiekunów  jakieś  prośby  dotyczące  dodatkowych  zajęć,  czy 
wyżywienia? 

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

-  Nie ma jakiś poważnych zgłoszeń. Z takich istotniejszych to prośba SP7 o zwiększenie ilości 
miejsc na stołówce. Ten problem postaram się rozwiązać poprzez doposażenie tej kuchni.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy zostały wywiezione gruzy spod SP1?

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Mamy we wniosku informację, że zostały usunięte. Wnioski zostanę niebawem odczytane.

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Osobiście nie byłem w SP1 lecz rozmawiałem z Panem Dyrektorem Jarosem i uzyskałem 
informacje,  że  teren  był  sprzątany.  Porządkowanie  terenu  w  okuł  SP1 jest  problem gdyż 
wymaga dużych znacznych środków finansowych.

 Dominik Penar               -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Gruz  został  usunięty  natomiast  jest  też  propozycja  co  do  ochrony  tego  terenu  oraz  tych 
budynków socjalnych w sąsiedztwie.

- Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania w tej sprawie?

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  
  
 - Czy tylko świetlica w SP7 wystąpił uwagami tego typu?
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Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Tylko ta placówka.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy stawki obiadowe są wystarczające? 

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Ostatnio otrzymałem wniosek z przedszkoli, w którym złożono propozycję podniesienia stawki 
żywieniowej. Przy tej stawce obiadowej uważam, że obiady są wystarczające.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ile ta stawka wynosi?

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Jest ona w granicach 2zł  40gr – 2zł  60gr. Należy się zastanowić czy podniesienie stawki, 
następstwem którego będzie wzrost ceny, nawet o niewielką sumę, nie spowoduje rezygnacji 
niektórych rodziców z dalszego korzystania z obiadów w przedszkolach przez ich pociechy. 
Prowadzę rozmowy z dyrekcjami przedszkoli  odnośnie podwyższenia stawek żywieniowych 
do 5zł  zaproponowanych  przez dyrekcje.  Z informacji  jakie  uzyskałem z Internetu  tylko  w 
jednym, prywatnym przedszkolu owa stawka wynosi 5 zł. Skłanialibyśmy się raczej do kwoty 
4zł 50gr. Zamierzamy skonsultować tą podwyżkę z rodzicami. Nie chcemy aby kwota była dla 
kogoś barierą. Największy problem stanowią dzieci z rodzin, których wynosi niewiele więcej 
niż 350 zł netto na  osobę. 

 Dominik Penar               -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy będziemy wnioskowali w tej kwestii?

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Tak. Ogromnie ważne jest zabezpieczenie odpowiedniej sumy.

Hanna Szotowska                         -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy liczba dzieci korzystających z finansowania posiłków przez MOPS się zmienia?

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Dokładnych danych nie mam przy sobie, ale mogę powiedzieć, że liczba ta jest na stałym 
poziomie. 

  
Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- W części świetlic funkcjonuję programy autorskie opracowane przez pracowników. Czy jest 
jakiś zintegrowany system, czy państwo jakoś nadzorujecie, proponujecie wdrażanie nowych 
pomysłów?

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Nie ma jakiś odgórnych zaleceń. Wszystko zależy od pomysłowości prowadzących zajęcia. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Powinniśmy zwrócić uwagę na to, że rozbudowanie tego programu projektów autorskich to 
jest jakaś ścieżka rozwoju tej świetlicy.
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Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Programy autorskie najczęściej piszą nauczyciele na początku swojego awansu zawodowego. 
Później zapał do pisania i wdrażania programów wygasa. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

-  Nie możemy z odgórne narzucać nauczycielom jakichś zadań. Oni sami najlepiej wiedzą jak 
powinny  wyglądać  te  zajęcia.  Mają  najlepsze  rozeznanie  w  środowisku  w  jakim  pracują. 
Osobiście bywam na imprezach tego typu i są one  bardzo ciekawie zorganizowane. Myślę, że 
w tej kwestii należy pozostawić nauczycielom wolna rękę.  

- Myślę, że tą działalność możemy pozytywnie zaopiniować.

Ad. 3 porządku obrad

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Jeśli  chodzi  o ochronę zabytków,  to  Pan Burmistrz  prosił  aby wezwać go na komisję  jak 
będziemy rozpatrywać ten punkt.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Materiał  który  przygotowaliśmy  jest  znacznie  szerszy.  Wynika  to  z  ustawy  o  ochronie 
zabytków, która obliguje gminę do wykonania gminnego programu opieki nad zabytkami. 

Krystian Dąbrowski                      -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Jaka pracownia przygotowała ten program? Czy jest to czeladzka pracownia?

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Jest to pracownia z Siemianowic Śl. Firma ta uczestniczyła w opracowaniu wojewódzkiego 
programu  opieki  nad  zabytkami.  Odbyło  się  to  na  drodze  bezprzwetargowej,  gdyż  kwota 
mieściła się w przedziale do 6000€.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ile zapłaciliśmy?

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Kwota mieści się w przedziale między 10 tys. zł, a 15tys. zł. Sprawdzę dokładnie.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Nie wiedzą Państwo Radni czy Pomnik Ofiar Katynia został już naprawiony? 
 
Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Spytamy Pana Burmistrza jak tylko dołączy do nas.
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Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

Odczytuje  wniosek nr.1 z poprzedniego posiedzenia komisji w dniu

- Proponowałbym aby na wrześniowym posiedzeniu komisji zrobić podsumowanie wniosków z 
tego półrocza. Przypuszczam, że część wniosków trzeba będzie powtórzyć ponieważ nie są 
realizowane. 

 Odczytuje  wniosek nr.2 z poprzedniego posiedzenia komisji w dniu

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy jest przygotowywany projekt zagospodarowania terenu wokół SP1? Wiem, że to miało 
być przygotowane.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Miał być zlecony projekt. Ta spraw znajduje się w zadaniach ZBK. Na tą chwilę nie zdążyłam 
zapoznać się z tą sprawą ale przed sesją mogę państwu udzielić informację po uprzednim 
zgłębieniu sprawy.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuje aby spytać o to Kierownictwo ZBK.

Odczytuje  wniosek nr.3 z poprzedniego posiedzenia komisji w dniu

- Otrzymaliśmy  propozycję  połączenia  wszystkich  placówek  szkolnych  w  jeden  system 
monitoringu wizyjnego. 

- Całkowity koszt wynosi 751.600 przy propozycji ochrony całodobowej.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Wydajemy się, że jest to zbyt wygórowany projekt zwłaszcza jeśli chodzi o ilość pracowników 
ochrony zaangażowanych w to przedsięwzięcie. 

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

-  Do godz. 18:00, 19:00 są na terenie placówek pracownicy, więc ta ochrona jest zbędna. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuję powrócić do tego tematu później, a teraz zająć się „Gminnym programem opieki 
nad zabytkami Miasta Czeladź na lata 2007 – 2010. Bardzo proszę panią kierownik  Zofię 
Gajdzik o Przedstawienie projektu tej uchwały.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Z ustawy wynika obowiązek wykonanie przez gminę tego programu na 4 lata i co 2 lata radni 
otrzymują sprawozdanie z realizacji tego programu. To zapewnia ustawa. W materiale figurują 
obiekty  będących zabytkami.  Część obiektów wpisana jest  do Rejestru  Zabytków.  To jest 
najwyższa  forma ochrony  zabytków.  Jest  ich  ponad 100  i  część  z  nich  stanowią  zabytki 
wpisane w Wojewódzką Ewidencję Zabytków. Ponadto wiele obiektów mogłoby  być uznanych 
za zabytki.  To jest zadanie które figuruje w tym programie. Wpisać do rejestru może tylko 
właściciel, choin można także dokonać tzw. wpisu z urzędu, ale to może mieć miejsce w tylko 
w przypadku budynków o szczególnych walorach. Zabytek, który jest wpisany do rejestru ma 
szczególny nadzór Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.  

- Nadzór nad zabytkami spoczywa w rękach wojewody, natomiast gmina ma obowiązek opieki 
nad zabytkami.
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- Założyliśmy  sobie,  że  będą  wykonywane  plany  miejscowe  dla  tych  obszarów  najbardziej 
pewnych zabytkowo tj. Stare Miasto, Kopalnia „Saturn” i „Stara Kolonia”. Jest założenie, że 
przez 4 lata zrobimy plan miejscowy. Jeżeli ktoś prowadziłby jakąś inwestycję w tym obszarze 
to  nie  będzie  mógł  tego  robić  w  sposób  dowolny.  Wszystko  trzeba  uzgadniać  z 
konserwatorem. 

- Formą  opiek  nad  zabytkami  jest  także  edukacja.  W  szkołach  jest  przedmiot  o  nazwie 
regionalizm.

- „Elektrownia”(galeria)  zostanie wpisana do Śląskiego Szlaku Zabytków Techniki. 
- Również  renowacja  kapliczek  jest  formą  opieki  nad  zabytkami.  Większość  kapliczek  jest 

bardzo  dobrze  utrzymana.  Corocznie  odnawianych  jest  kilka  kapliczek.  W  momencie 
wykonania renowacji kapliczek  zaistnieje możliwość umieszczenia ich w rejestrze zabytków.

- Działania remontowe są działaniami kosztownymi. Gmina może udzielić dotacji właścicielowi 
na remont, ale tylko dla obiektu rejestrowanego. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

-  Jak wygląda sprawa kina „Uciecha”?

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- ‘Kino uciech nie jest wpisane do rejestru zabytków. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czyli ten obiekt może być zburzony? 

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Ja tego nie wiem. Budynek ten nosi znamiona zabytku. Wiek i tektura tego budynku wskazują 
na  to.  Budynek  ten  proponowany  jest  w  tym  programie  do  wpisania  do  wojewódzkiej 
ewidencji. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Budynek ten niszczeje. Właściciele się zmieniają. Czy my mamy jakiś wpływ na właścicieli?   
- Czy jeżeli  postaralibyśmy się o wpisanie tego budynku do rejestru zabytków, to czy wtedy 

miasto, jako gospodarz nad tymi zabytkami, miało by prawo wymóc na właścicielu działania 
względem tego obiektu. 

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Nie mamy możliwości przymusić właściciela. Ustawowy obowiązek spoczywa na właścicielu. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Została spisana umowa z właścicielem. Czy my nie możemy wrócić do tej umowy? 
Czy jakieś warunki  były wtedy narzucone właścicielowi.  W jakim terminie powinien podjęć 
działania. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź   

- Nie był wpisanych żadnych warunków do umowy aby nie ograniczać prawa własności. 
- Ten budynek pochodzi  z lat  20-tych,  jednak w czasie wojny Niemcy dokonali  przebudowy 

owego obiektu. Więc traktować go należy jako obiekt z lat 40-tych. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy zostały poczynione jakieś ruch w celu restauracji tego budynku?
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Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź   

- Budynek jest konstrukcją nowoczesną. Od 1-go piętra zastosowano żelbet, który jest bardzo 
trudny  do  usunięcia  i  zastąpienia  innym  rozwiązaniem.  Tego  budynku  nie  ma  na  co 
przebudować.  Należałoby  usunąć  balkon,  który  jest  również  z  żelbetu,  którego  tez  nie 
powinno się wyburzyć. Budynek jest bardzo trudny do zagospodarowania. 

- Nie mogę podąć kto jest właścicielem. Są to dwie osoby fizyczne. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Więc wynika z tego, że jesteśmy bezradni.

 Marek Mrozowski                         -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

- Tak. 
- Nie  jest  to  tylko  problem Czeladzi.  Dzisiaj  w „Serwisie  Samorządowym”  przeczytałem,  ze 

przygotowywany jest projekt zmiany ustawy. Gdy właściciel budynku nie będzie wywiązywał 
się ze swoich obowiązków to nadzór budowlany będzie wskazywał gminę jako wykonawcę 
zastępczego.   

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Mam pytanie jeśli chodzi o analizę co do słabych i mocnych stron naszej  gminy. W słabych 
stronach  wyszczególnione  jest  między  innymi  to,  że  brakuje  w  strukturze  Urzędu  Miasta 
jednostek organizacyjnych zajmujących się całościowo problematyką. W tej chwili zajmuje się 
tym wydział Pani Kierownik Gajdzik

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Tak. Ponadto jest propozycja powołania Miejskiego Konserwatora Zabytków. Zapi9sane jest, 
że jeżeli ten program będzie przez Państwa Radnych uchwalony, to będziemy przygotowywać 
uchwałę o powołaniu. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Kontynuacją tych działań będzie plan zagospodarowania przestrzennego. 

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Na przykład dla Starego Miast plan jest już opracowywany. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

- W kwietniu przyszłego roku będzie gotowy.
- Dużym mankamentem jest brak Wydział Architektury, gdyż pozwolenia na budowę odbywają 

się w Starostwie powiatowym w Będzinie.

 Zofia Gajdzik                    -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

-  Dobrym  momentem  byłoby  teraz,  jak  już  uchwalimy  ten  plan,  żeby  sprawą  zajął  się 
fachowiec.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Kto sugeruje nam taką osobę? 

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Ja nie sugeruje żadnej osoby. 
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Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

- Nie  ma  wymogu  żeby  uzgadniać  tę  osobę  z  Wojewódzkim  Konserwatorem  Zabytków, 
konserwator  tylko  opiniuje.  Jednak  trudno  się  spodziewać  aby  była  to  osoba  nie  mająca 
poparcia konserwatora. Może on zablokować umowę z tą osobą.

-  Nie ma żadnego przepisu regulującego kto ma pełnić tę funkcję. Teoretycznie to może być 
każdy. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Zauważyłem jeszcze jedną prawidłowość,  a mianowicie  zarówno po stronie zagrożeń jak i 
słabych stron jest wypisana kwestia „…Zanik tradycji wynikających z historii i rozwoju miasta 
np.:  czeladzkich  jarmarków…"  niewystarczająca  promocja  dziedzictwa  kulturowego  w 
czeladzi, a także brak jednoznacznego wizerunku miasta  na zewnątrz. Czy kwestie promocji 
tego najstarszego miasta w Zagłębiu czy są rozpatrywane również. 

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Oczywiście.  Jest tutaj cały pakiet promocji, imprezy związane z promocją miasta. Również 
Stare Miasto  należy zaliczyć do promocji miasta. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- A kiedy to będzie gotowe. 

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Ten etap który jest w trakcie realizacji będzie gotowy pod koniec bieżącego roku. 

 Danuta Walczak                           -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- A jak ma się finansowanie tego projekt?

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Najbardziej  kosztowne  są  działania  związane  ze  „Starym  Miastem”  i  kopalnia  „Saturn”. 
Działania „miękkie” tzn. promocja, edukacja, imprezy nie burzą w sposób zasadniczy budżetu, 
ponieważ rokrocznie przeznaczane są środki na ten cel. Czynności te będą czynione dalej. 
Być może, że po zakończeniu „Starego Miasta”  przeznaczymy więcej na promocję.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy gmina korzysta z środków przyznawanych Unię Europejską.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Korzystamy z środków unijnych na realizacje „Starego Miasta” i „Saturna”. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy przyznano nam całą kwotę o jaką wystąpiliśmy. 

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Tak.  Otrzymaliśmy  tą  zmniejszoną  kwotę.  Natomiast  o  środki  na  pozostałe  inwestycję 
będziemy musieli wziąć udział w konkursach. 

- Nie mamy dokumentacji na kopalnie „Saturn”. Aby startować w konkursach musi być projekt 
wykonawczy.  
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Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Zgłaszałam interpelacje o uporządkowanie wjazdu do „Elektrowni”.  Ponieważ odbywają się 
tam różne imprezy. Wypadałoby uporządkować teren.

 Krystian Dąbrowski                     -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Widziałem, że byli tam pracownicy ZIK-u. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Mam propozycję,  aby przyjąć „Gminny Program Opieki nad Zabytkami” dlatego,  że jest to 
jeden z materiałów sesyjnych, wejdzie jako uchwała.

GŁOSOWANIE

5   za
-    przeciw
-    wstrzymało się

Przewodniczący stwierdził, że „Gminny Program Opieki nad Zabytkami Miasta Czeladź na lata 
2007 - 2010” ostał  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuje 10 minut przerwy.

Przerwa 10 minut

Ad. 4 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proszę teraz Panią kierownik Wąsowicz o przybliżenie nam „Akcji Lato”.

Teresa Wąsowicz            -                             Kierownik Wydziału Polityki społecznej  

Omawia akcję lato 

- Akcje  wycieczkowe  prowadzone przez  ODEON zostały  przez  urząd  dofinansowane kwotą 
4000 zł. 

- Na dniach przyjadą Goście z naszych partnerskich miast. 

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuję zamieścić informację o „Akcji Lato”  w „Echu Czeladzi”.

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuje aby na terenie każdej szkoły była informacja o „Akcji  Lato”.  Co roku na terenie 
szkół były plakaty, jednak w tym roku to uszło uwadze.
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Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuje zawnioskować powyższe propozycje.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ile w tym roku wyniesie dofinansowanie „Akcji Lato”?

Teresa Wąsowicz            -                             Kierownik Wydziału Polityki społecznej  

- Ciężko przewidzieć sumę. Wszystko będzie jasne po zakończeniu akcji.
- Harcerze wynajęci są na umowę – zlecenie. Zapewniają opiekę dzieciom. Gmina pokrywa 

koszt wszelkich przedsięwzięć z tym związanych. To jest kwota ok. 23.000 zł.
- Tylko 9.000 zł przeznaczone jest na wynagrodzenie harcerzy. Pozostała część kwoty 

pożytkowana jest na wszelkiego rodzaju zajęcia, wycieczki itd.
- Uczestniczyć  ma osiemdziesięcioro dzieci.  Kadra jest  w stanie  zapewnić  opiekę około  stu 

podopiecznym.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

Odczytuje wniosek komisji 3

- Komisja  wnioskuje  o  umieszczenie  plakatów  oraz  informacji  dotyczących  szczegółowego 
programu „Akcji Lato” na stronie internetowej miasta, w wydaniu lipcowym „Ech Czeladzi” oraz 
na  plakatach  informacyjnych  umieszczanych  na  słupach  informacyjnych  i  na  drzwiach 
wejściowych do placówek . 

GŁOSOWANIE

5   za
-    przeciw
-    wstrzymało się

Przewodniczący stwierdził, że wniosek  został  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję

Ad. 5 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Pod koniec lipca będę organizował rajd górski więc prześlę Pani Kierownik informację.
- Proszę Pana kierownika Jandałę o omówienie programu stypendialnego. Czy przygotowany 

jest jakiś projekt zmian? Czy obecny program stypendialny spełnia wymogi?

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w  

Omawia program stypendialny

- Stypendia  motywacyjne  regulowane  są  przez  ustawę  o  systemie  oświaty.  Określono 
wysokość i kryterium. Gmina sama musi zapewnić środki na ten cel.

- W ubiegłym roku przyznano 149 stypendiów. Średnia wysokość to 99 zł na osobę. 
- Stypendia przyznawane są za wyniki w nauce i za sukcesy sportowe.

10



- Średnia, od której przyznaje się stypendium to co najmniej 4,5. przeważnie jest podwyższana.

Danuta Walczak                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Wydaje mi się, że w mieście powinna być ustalona jedna średnia dla wszystkich. 

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

-  W Miejskim Zespole Szkół minimalna średnia wynosiła 5,1. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Dla studentów też jest stypendium. 
- Sytuacja  jest  paradoksalna,  gdyż  osoby  z  najlepszymi  wynikami  uzyskują  Stypendium 

Ministra, a nie uzyskuje stypendium miasta. Regulamin jest tak sporządzony.

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Rada  Miejska  tak  zadecydowała.  Proponowałem  nieco  niższą  średnią  jednak  na  komisji 
została podwyższona. Obecnie ta średnia wynosi 4,8.

- Przyznajemy 110 zł miesięcznie na czas jednego semestru. Potem student musi przedstawić, 
swoje wyniki.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

-  Ocena końcowa nie jest faktycznie wyznacznikiem czy dana osoba pracuje czy nie.
- Sugerowałbym aby brać pod uwagę również prowadzenie  pracy naukowej  oraz publikacje 

naukowe.
- Średnia  nie  jest  faktycznym  wyznacznikiem  studenta.  Trzeba  uwzględnić  różny  poziom 

wyższych uczelni. 

Odczytuje odpowiedzi na wnioski Komisji z poprzedniego posiedzenia komisji..

- Prosiłbym w imieniu komisji aby do każdej odpowiedzi dołączony był wniosek.
- Jaka ilość wniosków o stypendium dla studentów wpływa co roku?

Adam Jandała                                 -               Kierownik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta w Czeladzi  

- Nie jest dużo tych wniosków. Otrzymało stypendium 5 osób w minionym semestrze. 

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Prosimy  Pana,  Panie  kierowniku,  aby  zamieścił  Pan  na  stronie  Urzędu  Miast  i  we 
wrześniowym  „Echu Czeladzi”  informacji o przyznawaniu stypendium dla studentów.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

Odczytuje propozycje wniosku

- Komisja  wnioskuje  o  przygotowanie  ostatecznej  wersji  projektu  monitoringu  na  terenie 
placówek oświatowych w mieście, biorąc pod uwagę poprzednie wnioski Komisji dotyczące 
zapewnienia bezpieczeństwa i unikania aktów wandalizmu na terenie placówek oświatowych.

GŁOSOWANIE

5   za
-    przeciw
-    wstrzymało się
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Przewodniczący stwierdził, że wniosek  został  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję

Ad. 6 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Materiały sesyjne które mamy do zaopiniowania nosi tytuł „Analizowanie i Funkcjonowanie
 w Mieście Placówek Oświatowych w roku szkolnym  2006-2007”.   Dyskutowaliśmy na ten 

temat. 

GŁOSOWANIE

5   za
-    przeciw
-    wstrzymało się

Przewodniczący  stwierdził,  że  materiał  sesyjny  „Analizowanie  i  Funkcjonowanie  w  Mieście 
Placówek Oświatowych w roku szkolnym 2006-2007” został  pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuje aby kwestię reklam pozostawić na sesję. Pan Burmistrz wyjaśni nam to dokładniej.
- W sprawie znaku miasta zostały skierowane pisma do Pani Przewodniczącej i po raz kolejny 

te  dokumenty  nie  zostały  załączone  do  materiałów sesyjnych.  Nie  wiem jaki  jest  powód. 
Postaram się to wyjaśnić.

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Chciałbym, abyśmy zajęli się na komisji tematem zmiany uchwały Rady Miejskiej dotyczącej 
przyznawania,  wstrzymywania  i  cofania,  oraz  wysokości  stypendium i  nagród  sportowych. 
Poruszę  kwestię  przyznania  nagród  przez  Pana  Skalskiego  nagród  dla  sportowców, 
zarządzeniem 51/2007. 

Odczytuje zarządzenie

- Chciałbym zwrócić uwagę, że zawodnicy CKS 1924 grali w III lidze, a jest to liga śląska. Czyli 
niemająca ogólnopolskiego zasięgu. 

Krystian Dąbrowski                      -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Nie ma ligi śląskiej. Jest liga ogólnopolska pod kuratelą województwa śląskiego. 

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ale teren jest śląski.
- W związku z tym chciałbym zaproponować komisji, aby na komisji oświaty zajęli się zmianą 

regulaminu przyznawania stypendium i nagród sportowych.
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Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuję, aby na najbliższym posiedzeniu komisji, które zapewne będzie podczas przerwy 
wakacyjnej,  ze  względu  na  sesję,  zająć  się  problemem  stypendiów.  Proponuję,  żeby 
informacja na temat stypendiów pojawiła się na łamach „Echa Czeladzi”. 

Ad. 7 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Jeśli nie ma innych spraw zamykam posiedzenie Komisji.

Przewodniczący
Komisji Edukacji, Kultury

i    Sportu
                                     

                                                      
Protokołował:           Dominik Penar        
Osika Paweł        
 

13


	P R O T O K Ó Ł     
	z posiedzenia Komisji Edukacji,
	 Kultury i Sportu
	Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar 
	Dominik Penar 	-		Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
	Dominik Penar 	-		Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu


